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BR.0002.7.2024 
 

P R O T O K Ó Ł NR III/2024 

posiedzenia Rady Powiatu Międzychodzkiego 

w dniu 21 czerwca 2024 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Międzychodzie, 
ul. 17 Stycznia 143. 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 14:06 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Witold Maciołek.  

Otworzył obrady III sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego, stwierdzając na podstawie listy obecności 

radnych, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 15 radnych stanowi 

kworum, przy którym Rada może podejmować prawomocne decyzje. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad.2. Uwagi do porządku obrad  

Porządek obrad III sesji Rady Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Witold Maciołek poinformował, iż porządek dzisiejszych obrad został przedstawiony 

radnym w ustawowym terminie i zapytał, czy ktoś wnosi o zmianę do porządku obrad?  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Witold Maciołek zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 14 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach wstrzymujących 

się, przyjęła jednogłośnie porządek obrad III sesji Rady Powiatu. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu II sesji Rady Powiatu w dniu 23 maja 2024 r. 

Przewodniczący Witold Maciołek poinformował, że protokół z II sesji Rady Powiatu wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady, został również przesłany radnym poprzez System Rada. Na sprawdzającego 

został wyznaczony radny Bartosz Cemborowski. 

Zapytał, czy sprawdzający wnosi uwagi co do treści protokołu?  

Radny Bartosz Cymborowski nie zgłosił uwag do protokołu. 

Dalej Przewodniczący Witold Maciołek zapytał, czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi co do treści 

protokołu? Stwierdził brak uwag i zarządził głosowanie.  

Rada Powiatu przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania – 13 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym się, 

przyjęła protokół II sesji z dnia 23 maja 2024 r.  

Dalej, stosownie do §27 pkt.3 Statutu, do sprawdzenia protokołu dzisiejszych obrad, Przewodniczący 

Witold Maciołek wyznaczył radnego Przemysława Goździa.  

 

Ad.4. Informacja Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym 

Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym przedstawił Starosta Rafał Litke 

- załącznik nr 4 do protokołu.  
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Przewodniczący Witold Maciołek zapytał, czy są pytania.  
 Radna Daria Martyńska dopytała o postanowienie nr 3/2024 dotyczące uzgodnienia projektu zmiany 
MPZP dla terenu wsi Ławica. Jakiego dotyczy obszaru ta zmiana. Jaki jest kierunek zagospodarowania 
tego terenu.  
 Odpowiedział Wicestarosta Waldemar Górczyński.  
Radny Daniel Kozubowski dopytał o projekty Muzeum, czego będą dotyczyły. 
 Odpowiedział Starosta Rafał Litke. 

Radna Magdalena Jabłońska dopytała o umowę partnerską z Fundacja Jeszcze więcej sportu, czego 
będą dotyczyły działania promocyjne Powiatu. 

Odpowiedział Starosta.  
Radny Jędrzej Schubert dopytał o pożyczkę w kwocie 70 tys. zł udzieloną na wniosek PCPR na 

realizację projektu „Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej…”. 
Odpowiedzieli - Starosta i Skarbnik Powiatu.  
Ponownie radny Daniel Kozubowski dopytał, co zostanie zrealizowane w SOSzW w ramach projektu 

„Wzmocnij swoje otoczenie”. Dalej zapytał o rezultaty projektu „Aktywna Szkoła”. 
Odpowiedział Dyrektor PCUW Dariusz Nowak. 
Radna Daria Martyńska dopytała, czego dotyczy zmiana uchwały o dyżurach aptek. 
Odpowiedział Inspektor Wydziału Spraw Obywatelskich w/m Tomasz Tomala.  
Radny Daniel Kozubowski nawiązując do zmian MPZP na terenie Gminy Międzychód, dopytał o  

kwestię uzgodnienia zajazdów na teren spalarni, za torami w kierunku drogi krajowej nr 24. 
 

Godz. 14.29 na obrady przybył radny Marek Jakóbczyk. 
Od tej pory w sesji uczestniczy 15 radnych. 

 
 Odpowiedział Wicestarosta. 
 

Szczegółowy przebieg dyskusji odzwierciedla nagranie. 
Czas nagrania: 00:10:57 – 00:24:19. 

 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności SP ZOZ w Międzychodzie z uwzględnieniem sprawozdania 

finansowego za rok 2023: 
a) przedstawienie sprawozdania 
Sprawozdanie z działalności SP ZOZ w Międzychodzie z uwzględnieniem sprawozdania finansowego 
za rok 2023 przedstawił Dyrektor Bartosz Grobelny  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Godz. 14.31 – 14.46 obrady opuściła radna Elżbieta Śpiączka. 
W tym czasie w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 
Do sprawozdania odniósł się radny Daniel Kozubowski. Pogratulował dyrektorowi Bartoszowi 
Grobelnemu zakresu przeprowadzonych inwestycji, wyniku finansowanego oraz wysokości 
pozyskanych środków. 
Do gratulacji przyłączył się radny Marek Jakóbczyk.  
 
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Międzychodzie za rok 2023 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 14 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr II/17/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Międzychodzie za rok 2023.  
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad. 6. Informacja z działalności Rady Społecznej SP ZOZ w Międzychodzie za 2023 r. 
Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej SP ZOZ w Międzychodzie za 2023 r. przedsatwił 
Przewodniczący Rady Rafał Litke. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W sprawie przedstawionej sprawozdawczości nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzychodzkiego na lata 2024 – 2032 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad podjęciem 
uchwały.  
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/15/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Międzychodzkiego na lata 2024 – 2032.  
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
b) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych,  
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/16/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 
2024.  
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
c) zmieniająca Uchwałę nr XVI/95/2016 z dnia 31 marca 2016 roku w sprawie Statutu 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Międzychodzie 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/18/2024 zmieniającą Uchwałę nr XVI/95/2016 z dnia 
31 marca 2016 roku w sprawie Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Międzychodzie.   
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
d) zmieniająca Uchwałę nr LI/288/2023 z dnia 1 czerwca 2023 roku w sprawie powołania Rady 

Społecznej VII kadencji, działającej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej w Międzychodzie 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/19/2024 zmieniającą Uchwałę nr LI/288/2023 z dnia 1 
czerwca 2023 roku w sprawie powołania Rady Społecznej VII kadencji, działającej przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Międzychodzie. 
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 



4 
 

e) delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Powiatu 
Międzychodzkiego 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 14 za, przy 1 głosie przeciwnym, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/20/2024 w sprawie delegowania radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Powiatu Międzychodzkiego.  
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
f) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa 

Publicznego na II półrocze 2024 roku 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 15 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 0 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/21/2024 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego na II półrocze 2024 roku.  
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
8. Rozpatrzenie Raportu o stanie Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok: 
a) przedstawienie Raportu 
Raport o stanie Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok w formie prezentacji przedstawił Starosta 
Rafał Litke. 
Raport stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 
b) debata nad Raportem (głosy radnych, głosy mieszkańców) 
Przewodniczący Witold Maciołek poinformował, że w ustawowym terminie, tj. do dnia wczorajszego 
nie wpłynął żaden wniosek mieszkańców do udziału w debacie, zatem debata ta odbywać się będzie 
w gronie Rady. Zaprosił do debaty.  
 
Głos w debacie zabrał radny Bartosz Cemborowski oraz radna Emilia Matysiak-Żuchowska.  
 
Radny Bartosz Cemborowski zwrócił uwagę, że Powiat Międzychodzki zrealizował bardzo wiele 
inwestycji na kwotę około 24 mln zł, a kwota długu w 2023 r. zmniejszyła się do poziomu 288 tys. zł. 
Powiedział, że w jego ocenie przy takiej ilości inwestycji, zadłużenie powiatu jest praktycznie zerowe. 
Natomiast zadłużenie w stosunku do dochodów to zaledwie 0,33%. Jest to sytuacja odwrotna do 
tendencji jaką obserwujemy w sektorze, ponieważ na przestrzeni ubiegłego roku zadłużenie jednostek 
samorządu terytorialnego wzrosło o ponad 13%, przy czym wzrost zadłużenia powiatów o 15%. W 
kontekście tej sytuacji, sytuację naszego powiatu ocenił jako bardzo pozytywną.   
 
Radna Emilia Matysiak-Żuchowska zwróciła uwagę na skalę pozyskanych środków przez ówczesny 
Zarząd Powiatu, zarówno w odniesieniu do inwestycji zakończonych w ubiegłym roku, jak również do 
realizowanych w bieżącym roku kalendarzowym. Powiedziała, że nie byłoby to możliwe bez wkładu 
własnego powiatu, co wskazuje na prawidłowe i skuteczne zarządzenie środkami finansowymi budżetu 
powiatu oraz podległych jednostek. Zaznaczyła, że na uwagę zasługuje również fakt, że rozwój 
i podążanie za coraz to bardziej nowoczesnymi standardami obejmuje zarówno szpital, szkoły średnie, 
domy pomocy społecznej, drogi, a także muzeum, którym z pewnością możemy poszczycić się nie tylko 
w Wielkopolsce. Wspomniała również projekt Kolej+. Jak ważne dla naszego powiatu jest przywrócenie 
połączenia kolejowego z Poznaniem jak i w stronę Gorzowa. Ma nadzieję, że jako radna obecnej 
kadencji będzie mogła wspierać, a także przyczyniać się w dążeniu do realizacji tego projektu jak 
również innych inwestycji w naszym powiecie.  
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c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Międzychodzkiego wotum 
zaufania 

Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Witold Maciołek i zarządził głosowanie nad 
podjęciem uchwały.  
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania – 11 za, przy 0 głosach przeciwnych, przy 4 głosach 
wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr III/22/2024 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Międzychodzkiego wotum zaufania. 
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
9. Absolutorium dla Zarządu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok 
Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 
2023 rok, przedstawiła Skarbnik Powiatu Elżbieta Piechowiak. 
Sprawozdania stanowią załączniki nr 24,25 do protokołu.  
 
b) informacja o stanie mienia Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok, 
Informację o stanie mienia Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok, w/z za Kierownik Referatu 
Gospodarki Nieruchomościami Darię Przybylską, przedstawił Geodeta Powiatowy Wojciech Pawlak.  
Informacja stanowi załącznik nr 26  do protokołu.  
 
c) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 
rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami, 

Uchwałę Nr SO-18/0954/74/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i 
objaśnieniami, odczytał Przewodniczący Rady Witold Maciołek – załącznik nr 27 do protokołu.  
 
d) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu za 2023 rok 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Skiba przedstawił pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej o 
wykonaniu budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok – załącznik nr 28 do protokołu.  
 
e) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Międzychodzkiego w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Międzychodzkiego z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2023 

Uchwałę Nr SO-18/0955/268/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu Międzychodzkiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Międzychodzkiego 
z tytułu wykonania budżetu za rok 2023, odczytał Przewodniczący Rady Witold Maciołek – załącznik 
nr 29 do protokołu.  
 
f) opinie Komisji stałych o wykonaniu budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok 
Pozytywne opinie Komisji o wykonaniu budżetu Powiatu Międzychodzkiego za rok 2023 przedstawili 
kolejno: 
- Przemysław Góźdź - Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Mienia 

Powiatowego - załącznik nr 30 do protokołu, 
- Emilia Matysiak-Żuchowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Socjalnych - załącznik nr 31 do protokołu, 
- Marek Jakóbczyk - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa 

Publicznego - załącznik nr 32 do protokołu, 
- Daniel Kozubowski  – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – załącznik nr 33 

do protokołu, 
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g) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
Międzychodzkiego z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok 

Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Międzychodzkiego z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok przedstawił Przewodniczący Ryszard 
Skiba – załącznik nr 34 do protokołu.  
 
h) dyskusja nad sprawozdaniami 
W punkcie tym Przewodniczący Rady Witold Maciołek zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Stwierdził, 
że nie widzi i przeszedł do kolejnego punktu obrad.  
 
i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Rady Witold Maciołek i zarządził głosowanie. 
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania: 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 2 głosach 
„wstrzymujących się”, podjęła uchwałę nr III/23/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok. 
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Międzychodzkiego 

z tytułu wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok 
Tytuł projektu uchwały odczytał Przewodniczący Rady Witold Maciołek i zarządził głosowanie. 
 
Rada Powiatu Międzychodzkiego przy ustawowym składzie 15 radnych, w obecności 15 radnych, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania: 12 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 3 głosach 
„wstrzymujących się”, podjęła uchwałę nr III/24/2024 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Międzychodzkiego z tytułu wykonania budżetu Powiatu Międzychodzkiego za 2023 rok. 
 
Imienny wykaz głosowania nad uchwałą stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
Po ogłoszeniu wyniku glosowania Przewodniczący Rady Witold Maciołek pogratulował Staroście, 
Wicestaroście, Członkom Zarządu i oddał głos Staroście. 
 
Starosta w swoim wystąpieniu podziękował za udzielone wotum zaufania, a następnie absolutorium 
Zarządowi Powiatu. Podziękował za pracę zespołową na rzecz wykonania budżetu powiatu za rok 2023 
– Wicestaroście Waldemarowi Górczyńskiemu, ówczesnemu Członkowi Zarządu Danielowi 
Kozubowskiemu, ówczesnemu Przewodniczącemu Rady Ryszardowi Skibie i Przewodniczącemu 
Komisji Wiesławowi Rybarczykowi, Sekretarzowi Powiatu i pracownikom Starostwa, Skarbnikowi 
Powiatu, kierownikom, dyrektorom i pracownikom jednostek organizacyjnych powiatu, mieszkańcom, 
parlamentarzystom i włodarzom gmin.  

 
Szczegółowy przebieg wystąpienia Starosty odzwierciedla nagranie. 

Czas nagrania: 02:17:25 – 02:26:21. 
 

10.  Interpelacje i zapytania radnych. 
11.  Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące Rady. 
 Głos zabrał radny Daniel Kozubowski. Nawiązując do tematu rozwoju infrastruktury kolejowej zapytał 
o zakres dokumentacji opracowywanej przez firmę BBF. Na jakim jest etapie. Czy społeczeństwo będzie 
miało możliwość zapoznania się z tą dokumentacją i wypowiedzenia się. Są głosy mieszkańców jednej 
z gmin, że projektowane rozwiązania będą utrudniały bieżącą komunikację, chociażby dla rolników. 
 Starosta Rafał Litke odpowiedział, że nie jest żadną tajemnicą, że linia kolejowa 368 będzie 
przebiegała po starym śladzie. Czy w 100% to czas pokaże. To jest program przywrócenia połączeń 
osobowych. Jednym z takich paradoksów tego programu jest to, że mamy budować kolej XXI wieku na 
infrastrukturze z przełomu XIX i XX stulecia. I tutaj się nic nie zmienia. Natomiast patrząc na maszyny 
rolnicze to one troszeczkę nam urosły. Niekoniecznie już się pod wiaduktami mieszczą. A oprócz tego 
nam też zależy na tym, żeby do Poznania dotrzeć dużo szybciej jak było to w momencie kiedy ta linia  
była zamykana. A to wymaga likwidacji niektórych miejsc, które w pierwszej kolejności służą rolnikom i 
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właściwie tylko rolnikom. Więc określone problemy rzeczywiście są zgłaszane. W tym tygodniu, 
w poniedziałek, odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w tej sprawie, które zwołał Pan 
Marszałek Wojciech Jankowiak. Tutaj pozwolę o szczegółach opowiedzieć Panu Staroście, który akurat 
w poniedziałek ze względu na moją nieobecność reprezentował nas w Poznaniu. 
 Wicestarosta Waldemar Górczyński powiedział, iż myśli, że spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim 
spowodowało pewien przełom, jeżeli chodzi o gminę Chrzypsko Wielkie. Pozostałe spotkania, które 
odbyły się w terenie, w gminie Międzychód i Sieraków, zakończyły się pozytywną oceną proponowanej 
koncepcji. I musimy wziąć pod uwagę otóż taką rzecz, że przejazd kolejowy na drodze publicznej to jest 
koszt na około 1,5 do 2,5 miliona złotych. To wpływa w sposób bardzo istotny na koszty realizacyjne 
i wytyczne jakie są określone w przypadku realizacji takiego przedsięwzięcia. I o takich prędkościach o  
jakich mówimy, o czym wspomniał Pan Starosta, że chcemy dojechać sprawnie, bezpiecznie i szybko 
do Poznania. To jest prędkość proponowana 160 km/h. W związku z tym przejazdy, które tworzą 
pewnego rodzaju kolizje, zasadniczo są lokowane w odległości 3 km jeden od drugiego. I istnieją w tym 
momencie założenia, próby doprowadzenia innymi ciągami komunikacyjnymi, aby ta ilość przejazdów 
była jak najmniejsza. Niestety tego parametru odległościowego 3 kilometrów nie uda się zachować. 
Tych przejazdów będzie zdecydowanie więcej. W dniu dzisiejszym prezentowane są w Warszawie Panu 
Marszałkowi dodatkowe elementy, które mają wzbogacić tą ofertę. Czy to zostanie zaakceptowane. 
Zasadniczo liderem jest Marszałek, Urząd Marszałkowski. W tym momencie będzie miał ostatni głos i 
zapadała decyzja. Jestem przekonany, że idzie wszystko we właściwą stronę. Zmieniła się narracja. Nie 
mówi się o wywłaszczeniach, ale o przejęciu za słusznym odszkodowaniem terenów. Nie mówi się 
absolutnie o utrudnieniach, ale o drodze do nowoczesnych form układów komunikacyjnych i to jest 
droga do bogacenia Gmin i społeczeństwa. I przede wszystkim kwestia związana z likwidacją białych 
plam i przeciwdziałanie wykluczeniu komunikacyjnemu. Województwo Wielkopolskie w przeciwieństwie 
do Województwa Lubuskiego przyjęło jedną strategię. Transport publiczny ma być sprawny w układzie 
kolejowym i przy determinacji Marszałka Jankowiaka jest to realizowane. Niestety nie możemy tego 
powiedzieć o Województwie Lubuskim, od którego też zależy sukces pomysłu związanego z  
połączeniem Poznania ze Szczecinem przez Międzychód – Gorzów. Aczkolwiek linia 363 jest 
traktowana bardzo poważnie i myślę, że Marszałek Jabłoński nie będzie tutaj osobą, która przyczyni się 
do obniżenia standardu tych połączeń. Ja zbyt dużo nie mogę mówić tutaj o szczegółach co do których 
zostaliśmy wstępnie wtajemniczeni, w jaką stronę to będzie szło, ponieważ, czy to pójdzie w tą stronę, 
zdecyduje Marszałek Jankowiak, Urząd Marszałkowski. Myśli, że przy najbliższej komisji, po 
skonsultowaniu z osobami, które patrolują w Ministerstwie, żeby ten projekt wyszedł jak najlepiej, łącznie 
z Urzędem Marszałkowskim, przekażemy Państwu bardzo szczegółowe informacje. 
 Dalej radny Daniel Kozubowski zapytał o kwestę połączenia projektowanej drogi - drogi gorzyckiej z 
drogą krajową nr 24. Na ile wstępne ustalenia z GDDKiA zostały sformalizowane na piśmie. 
Jednocześnie zapytał, o kwestię planowanego wykorzystania obiektów sportowych – boisk, sal 
sportowych przy szkołach w okresie wakacyjnym.  
 W miejscu tym Przewodniczący Witold Maciołek powiedział, że włącza punkt 11. Wolne wnioski, 
informacje i sprawy bieżące Rady i oddał głos Wicestaroście.  
 Wicestarosta Waldemar Górczyński odpowiedział na pierwsze zapytanie. Na piśmie nie mamy 
jeszcze uzgodnień związanych z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Mamy zdecydowaną  
deklaracje oddziału poznańskiego i wolę podtrzymania określonych kierunków z oddziałem 
zielonogórskim. My musimy przekazać określoną informację, którą chcemy, aby była w pełnym zakresie 
pozytywna. To jest uzależnione od zachowania administracji Lasów Państwowych Nadleśnictwa 
Międzychód. Wiemy o zmianie Nadleśniczego w tym Nadleśnictwie i jeszcze nie doszło do spotkania 
z tym Nadleśniczym celem uzgodnienia formy przekazania nam terenów związanych z skrzyżowaniem, 
które znajduje się w lwiej części na terenie lasów państwowych. Takie wstępne są uzgodnienia 
z Odziałem Generalnej Dyrekcji w Poznaniu, że w formie aportu wnosimy teren, który ma służyć 
bezkolizyjnemu rozwiązaniu tego skrzyżowania i jakąś symboliczną kwotę, którą jeszcze nie 
uzgodniliśmy z Panią Skarbnik i  Zarządem, będziemy musieli też zaoferować w tym zakresie. Będzie 
to myślę na poziomie 2-3%  wartości całej inwestycji.  
 Starosta Rafał Litke odpowiedział w kwestii wykorzystania obiektów sportowych. Mamy 
zakontraktowane kilka obozów sportowych, które będą odbywały się i korzystały z obiektów, przede 
wszystkim hali przy międzychodzkim ogólniaku i też boiska sportowego, bądź sali gimnastycznej przy 
Zespole Szkół Technicznych . Jeżeli chodzi o dodatkowe inicjatywy, to w ramach programu „Aktywna 
Szkoła” w ogólniaku jedna grupa. Ponadto zgłaszają się pojedyncze inicjatywy, takie oddolne osób, 
które sondują możliwość gry, trenowania amatorsko na naszych obiektach. Wczoraj odezwał się do 
mnie sondująco, wstępnie jeden z lokalnych klubów sportowych, który po wakacjach byłby 
zainteresowany treningami. Świeża sprawa, nie miałem czasu aby się nad tym pochylić. Ale jest 
zainteresowanie, co nas  bardzo cieszy. 
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 Następnie głos zabrała radna Daria Martyńska. W imieniu mieszkańców Osiedla Olmin zapytała, 
czy jest szansa na zmianę trasy triathlonu Samsung River, przez którą Osiedle Olmin jest rok rocznie 
w niedzielę blokowane przez ponad 5 godzin. Mieszkańcy w tym czasie, nie mają dojazdu do swoich 
posesji. 
 Starosta odpowiedział, że jeśli chodzi o trasę Samsung River Triathlon to w kontekście następnego 
roku są czynione takie bardzo wstępne rozmowy na temat zmiany. Dalej w Międzychodzie, ale lokalizacji 
całej trasy i na dzisiaj to są tak bardzo wstępne sygnały, że nie potrafię odpowiedzieć, gdzie, w związku 
z czym miałyby toczyć się odcinek kolarski, także odcinek biegowy. Więc nie potrafię odpowiedzieć na 
wprost. Generalnie może okazać się, że w przyszłym roku Samsung Triathlon odbędzie się w delikatnie 
zmienionej lokalizacji, ale to będziemy mądrzejsi jak po zamknięciu całego cyklu spotkamy się z 
organizatorami i też uzyskamy konkret, czy dalej chcemy współpracować, czy my będziemy 
zainteresowani, czy oni będą zainteresowani. Także być może właśnie w przyszłym roku to się zmieni. 
Inicjatywa wyszła od strony organizatorów, ale to za wcześnie żeby powiedzieć, że, aby na pewno to 
się zmieni.   
 Radna Daria Martyńska podziękowała za odpowiedź i podsumowała, że w takim razie może 
przekazać mieszkańcom, że taka szansa jest, że w przyszłym roku ta trasa troszeczkę się zmieni.  
 Starosta odpowiedział. Odpowiedziałbym, że jest taka szansa, natomiast nie dałbym 100% 
pewności.   
 

Szczegółowy przebieg wystąpienia Starosty odzwierciedla nagranie. 
Czas nagrania: 02:26:29 – 02:41:55. 

 
12.  Zakończenie obrad. 
Wobec wyczerpania punków porządku obrad, Przewodniczący Rady Witold Maciołek, zamknął obrady 
III sesji Rady Powiatu Międzychodzkiego.  
 

Obrady zakończono o godz. 16:48. 
 

Szczegółowy przebieg sesji (dyskusje, wypowiedzi) odzwierciedla transmisja III sesji Rady Powiatu 
Międzychodzkiego umieszczona na stronie rada.powiatmiedzychodzki.pl w zakładce „Transmisje                            
i nagrania”, należy wybrać kanał Powiat Międzychodzki. Kopia nagrania jest również zlokalizowana na 
dysku twardym w Biurze Rady i Zarządu Powiatu.  
 
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
Iwona Juszczyk         Witold Maciołek 
 
 
 
Sprawdzająca protokół: 
 
Przemysław Góźdź   
 
 
 
 
 


